
 
SMILTENES NOVADA PAŠVALDĪBA 

Reģ. Nr. 90009067337, Dārza iela 3, Smiltene, Smiltenes novads, LV-4729 

tālr. 64774844, e-pasts pasts@smiltenesnovads.lv 
 

Izglītības, kultūras un sporta jautājumu pastāvīgās 

komitejas sēdes 
PROTOKOLS 

 

2024.gada 13.augustā                            Nr. 8                                           plkst. 14.00 

Sēde sasaukta plkst. 14.00          

Sēde atklāta plkst. 14.01 
 

Norises vieta: Dārza iela 3, Smiltene 
 

Sēdi vada Izglītības, kultūras un sporta jautājumu pastāvīgās komitejas priekšsēdētāja Inga Ērgle       

Sēdi protokolē Kancelejas un personāla nodaļas lietvede Ilze Oginska  

Sēdes gaita tiek ierakstīta audio formātā. 
 

Darba kārtība: 

1. Par darba kārtības apstiprināšanu 
 Ziņo Inga Ērgle  

2. Par Smiltenes novada pašvaldības domes noteikumu “Smiltenes novada pašvaldības sporta 

bāzu izmantošanas kārtība” projekta apstiprināšanu 
 Ziņo Matīss Mežulis  

3. Par Smiltenes novada Kultūras un Tūrisma pārvaldes struktūrvienības “Smiltenes 

novadpētniecības muzejs” nolikuma projekta apstiprināšanu 
 Ziņo Velga Mālkalne  

4. Par grozījumiem 21.12.2023. Domes lēmumā Nr. 608 “Par maksas pakalpojumu 

apstiprināšanu Smiltenes novada Kultūras un  tūrisma pārvaldes struktūrvienībās” 
 Ziņo Velga Mālkalne  

5. Par saistošo noteikumu “Grozījums Smiltenes novada pašvaldības domes 2022.gada 23. 

februāra saistošajos noteikumos Nr. 4/22 “Par bērnu reģistrācijas, uzņemšanas un 

atskaitīšanas kārtību Smiltenes novada pašvaldības pirmsskolas izglītības iestādēs un 

vispārējo izglītības iestāžu pirmsskolas grupās”” projekta apstiprināšanu un saistošo 

noteikumu izdošanu  
     Ziņo Edgars Roslovs  

6. Par saistošo noteikumu "Grozījumi Smiltenes novada pašvaldības domes 2021.gada 

25.augusta saistošajos noteikumos Nr. 6 "Par līdzfinansējuma samaksas kārtību Smiltenes 

novada pašvaldības dibinātajās profesionālās ievirzes izglītības iestādēs" projekta 

apstiprināšanu un saistošo noteikumu izdošanu  
 Ziņo Edgars Roslovs  

Par grozījumiem Smiltenes novada pašvaldības Amatu katalogā (Raunas pamatskola) 
     Ziņo Inita Kokoreviča  

7. Par strukturālām pārmaiņām un izmaiņām amatu katalogā kultūras nozarē 
 Ziņo Velga Mālkalne  

8. Par izmaiņām Smiltenes novada pašvaldības Licencēšanas komisijas sastāvā 

mailto:pasts@smiltenesnovads.lv


 Ziņo Andris Lapiņš  

9. Par izmaiņām Smiltenes novada pašvaldības Licencēšanas komisijas sastāvā (M.Ulāns) 
 Ziņo Andris Lapiņš  
 

Inga Ērgle aicina komitejas locekļus reģistrēties sēdei. 
 

Sēdei plkst.14.01 reģistrējušies un piedalās 5 komitejas locekļi: Inga Ērgle, Otārs Putrālis, Iluta 

Apine, Raivis Vizulis, Māris Zālītis  

Nepiedalās: Andris Abrāmovs, Toms Markss 

Piedalās citi deputāti: Astrīda Harju, Edgars Avotiņš 

Uzaicinātie:  
 

Piedalās darbinieki: izpilddirektors Andris Lapiņš, izpilddirektora vietnieks attīstības jautājumos 

Mārtiņš Ulāns (no plkst. 14.18), Juridiskās nodaļas vadītājs Māris Rungulis, Kancelejas un 

personāla nodaļas vadītāja Laura Pleša, lietvede Ilze Oginska, Finanšu nodaļas vadītājs Jānis 

Adienis, Izglītības pārvaldes vadītājs Edgars Roslovs, Sporta pārvaldes vadītājs Matīss Mežulis, 

Kultūras un tūrisma pārvaldes vadītāja Velga Mālkalne, kultūras jomas vadītājs Edgars Raginskis, 

Smiltenes novada bibliotēkas vadītāja Inta Mežule, Smiltenes novadpētniecības muzeja ar 

apakšstruktūru “Drustu muzejs”” vadītāja Ieva Miķe, Informācijas tehnoloģiju nodaļas lietotāju 

atbalsta speciālists Kristians Smirnovs 
 

1. Par darba kārtības apstiprināšanu 

          Ziņo Inga Ērgle 

I.Ērgle iepazīstina ar sēdes darba kārtību. Informē par izmaiņām darba kārtībā. 

            Aicina balsot.  
 

Atklāti balsojot ar 5 balsīm (I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis, R.Vizulis, M.Zālītis) - par, pret - nav, 

atturas - nav,  

Komiteja nolemj: 

Apstiprināt komitejas sēdes darba kārtību. 
 

2. Par Smiltenes novada pašvaldības domes noteikumu “Smiltenes novada pašvaldības 

sporta bāzu izmantošanas kārtība” projekta apstiprināšanu 
      Ziņo Matīss Mežulis  

Ir sagatavots Lēmuma projekts, kas pievienots DVS Namejs: 

Sagatavots saistošo noteikumu Nr. ___/24 “Smiltenes novada pašvaldības sporta bāzu 

izmantošanas kārtība” (turpmāk – noteikumi) projekts. 

Noteikumu projekts nosaka kārtību, kādā plānots noteikt Smiltenes novada pašvaldības 

Sporta bāzu noslodzes plānošanu un īstenošanu.  
Pašvaldību likuma 3. panta otrās daļas 1. punktā noteikts, ka publisko tiesību jomā pašvaldība 

īsteno autonomo kompetenci – autonomās funkcijas un brīvprātīgās iniciatīvas, kas tiek īstenotas kā 

autonomās funkcijas. Saskaņā ar Pašvaldību likuma 4. panta pirmās daļas 7. punktu, viena no 

pašvaldības autonomām funkcijām ir veicināt sporta attīstību, tostarp uzturēt un attīstīt pašvaldības 

sporta bāzes, atbalstīt sportistu un sporta klubu, arī profesionālo sporta klubu, darbību un sniegt 

atbalstu sporta pasākumu organizēšanai. Atbilstoši minētā panta trešajai daļai autonomo funkciju 

izpildi atbilstoši savai kompetencei organizē un par to atbild pašvaldība. 

Pašvaldību likuma 50.panta pirmā daļa noteic, ka pašvaldības dome iekšējos normatīvos aktus 

izdod likumā noteiktajā kārtībā. Valsts pārvaldes iekārtas likuma 72.panta pirmās daļas 2.punkts citā 

starpā noteic ka pašvaldības dome izdod iekšējos normatīvos aktus pati pēc savas iniciatīvas savas 

kompetences jautājumos. Šā likuma 73.panta pirmās daļas 4.punkts ļauj pašvaldības domei izdot  



iekšējos normatīvos aktus (iekšējos noteikumus) par jautājumiem, kas attiecināmas uz pašvaldības 

darbību. 
 

M.Mežulis informē par veikto labojumu Nolikuma punktā 11.3. 

O.Putrālis: vai dokuments norāda, ka tas attiecas uz noteiktām telpām vai uz visām? 

M.Mežulis: uz smagatlētikas zālēm tas neattiecas. Tas tika apstiprināts jau iepriekšējā gadā. 

O.Putrālis iesaka iekļaut to šajā nolikumā. Par sporta darba organizatoru. Iesaka atzīmēt, ka arī viņš 

telpas izmanto bez maksas. 

M.Mežulis pievienos papildus šo atsauci. 

M.Rungulis: var uzrakstīt plašāk – pašvaldības funkciju nodrošināšanai. 

Debates: I.Ērgle, M.Mežulis 

J.Adienis: par 11.3 punktu. Par iespēju izkontrolēt, kur ir deklarēts. 

Debates: M.Mežulis, J.Adienis, M.Rungulis, I.Ērgle 

E.Avotiņš: jāievēro noteiktā kārtība un jāspēj to kontrolēt. 

Debates: I.Ērgle, M.Mežulis, E.Avotiņš 

I.Ērgle: skatīt līdz domes sēdei, varbūt rodas kāds labāks formulējums. 

R.Vizulis: atstāt uz biedrības pleciem, ja viņi apliecina šo, tad arī atbild. 

M.Rungulis par datu aizsardzību. 

Debates: M.Zālītis, M.Rungulis. A.Lapiņš 

I.Ērgle: Matīss precizēs šos priekšlikumus līdz domes sēdei. Aicina balsot par sagatavoto Lēmuma  

projektu. 
 

Atklāti balsojot 5 balsīm (I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis, R.Vizulis, M.Zālītis,)- par, pret - nav, atturas 

- nav,  

Komiteja nolemj: 

Apstiprināt noteikumu Nr. ___/24 “Smiltenes novada pašvaldības sporta bāzu izmantošanas kārtība” 

projektu (pielikumā DVS Namejs).               

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt izskatīšanai Domes sēdē 
 

No sēdes iziet M.Mežulis, plkst. 14.19 
 

3. Par Smiltenes novada Kultūras un Tūrisma pārvaldes struktūrvienības “Smiltenes 

Novadpētniecības muzejs ar apakšstruktūru “Drustu muzejs”” nolikuma projekta 

apstiprināšanu 
      Ziņo Velga Mālkalne  

Ir sagatavots Lēmuma projekts, kas pievienots DVS Namejs. 

I.Ērgle: aicina balsot par sagatavoto Lēmuma projektu  
 

Atklāti balsojot 5 balsīm par (I.Ērgle, A.Abrāmovs, I.Apine, O.Putrālis, R.Vizulis, M.Zālītis, 

T.Markss), pret nav, atturas nav,  

Komiteja nolemj: Apstiprināt Smiltenes novada Kultūras un tūrisma pārvaldes struktūrvienības 

“Smiltenes Novadpētniecības muzejs ar apakšstruktūru “Drustu muzejs”” nolikuma projektu 

Nolikums Nr.__/24 “Smiltenes Novadpētniecības muzejs ar apakšstruktūru “Drustu muzejs”” 

(pielikumā DVS Namejs): 

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt izskatīšanai Domes sēdē 
 

4. Par grozījumiem 21.12.2023. Domes lēmumā Nr. 608 “Par maksas  pakalpojumu 

apstiprināšanu Smiltenes novada Kultūras un  tūrisma pārvaldes struktūrvienībās” 
      Ziņo Velga Mālkalne  

Ir sagatavots Lēmuma projekts, kas pievienots DVS Namejs sēdes materiāliem. 

Par muzejiem: 



Par Drustu muzeju 

Par Virešu tūrisma informācijas centru “Mājvieta” 

Par muzeju pielikumu, ar ko papildināts. Par 3.pielikumu. 

Par izmaiņām Kultūras centros. 

Kādi pasākumi tiek rīkoti bez maksas. Par bērnu biļetēm. 

Par maksas pakalpojumiem. 

Par atsevišķām mērķa grupām. Piem. Atlaide mūsu novada iedzīvotājam. 

Pārējais ir spēkā esošs. 

Ir pievienots viss cenrādis. 

I.Ērgle: ar piemēru ieskicēt, kas varētu būt norises konkrētām mērķa grupām. 

V.Mālkalne: par pasākumu Raunā. Ir vēlme Raunas pagasta iedzīvotājiem noteikt citu maksu. 

O.Putrālis: atlaide varētu būt visa novada iedzīvotājiem, ne tikai Raunas pagasta iedzīvotājiem. 

V.Mālkalne: piekrīt. 

O.Putrālis: kā to visu varēs izkontrolēt? 

I.Ērgle: kā punkts nav slikts. Norises, kur iesaistās kolektīvi, tad to dalībniekiem var noteikt atlaidi. 

A.Harju: piekrīt. Varētu būt novadnieku karte, bet citādi to nevar izkontrolēt. 

I.Ērgle iesaka noprecizēt šo punktu. 

A.Lapiņš: Valkas novadā uz sporta pasākumiem saviem novada iedzīvotājiem ir atlaides. 

M.Rungulis par to, kā ir Siguldā. 

A.Lapiņš: piesien daudz vairāk pakalpojumus un labumus klāt. 

I.Ērgle: Līdz domes sēdei pieprecizēt. Aicina balsot par sagatavoto Lēmuma projektu  
 

Atklāti balsojot ar 5 balsīm (I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis, R.Vizulis, M.Zālītis) - par, pret - nav, 

atturas - nav,  

Komiteja nolemj: 

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt izskatīšanai Domes sēdē. 

Veikt grozījumus Smiltenes novada pašvaldības iestādes “Kultūras un tūrisma pārvalde” 

struktūrvienību sniegto maksas pakalpojumu cenrādī. 
 

5. Par saistošo noteikumu “Grozījums Smiltenes novada pašvaldības domes 2022.gada 23. 

februāra saistošajos noteikumos Nr. 4/22 “Par bērnu reģistrācijas, uzņemšanas un 

atskaitīšanas kārtību Smiltenes novada pašvaldības pirmsskolas izglītības iestādēs un 

vispārējo izglītības iestāžu pirmsskolas grupās”” projekta apstiprināšanu un saistošo 

noteikumu izdošanu  
          Ziņo Edgars Roslovs  

Ir sagatavots Lēmuma projekts, kas pievienots DVS Namejs: 

Vispārējās izglītības likuma 26. panta pirmā daļa noteic, ka pašvaldību vispārējās pirmsskolas 

izglītības iestādēs izglītojamos uzņem izglītības iestādes dibinātāja noteiktajā kārtībā, 

ievērojot Izglītības likuma un citu likumu noteikumus. 

Spēkā esošie Smiltenes novada pašvaldības 2022.gada 23. februāra saistošie noteikumi Nr. 

4/22 “Par bērnu reģistrācijas, uzņemšanas un atskaitīšanas kārtību Smiltenes novada pašvaldības 

pirmsskolas izglītības iestādēs un vispārējo izglītības iestāžu pirmsskolas grupās” noteic bērnu 

reģistrācijas kārtību vienotajā Smiltenes novada pirmsskolas pieteikumu reģistrā, uzņemšanas un 

atskaitīšanas kārtību Smiltenes novada pašvaldības pirmsskolas izglītības iestādēs un pašvaldības 

vispārējās izglītības iestādēs, kas īsteno pirmsskolas izglītības programmas. 

Saistošo noteikumu “Grozījums Smiltenes novada pašvaldības domes 2022.gada 23.februāra 

saistošajos noteikumos Nr. 4/22 “Par bērnu reģistrācijas, uzņemšanas un atskaitīšanas kārtību 

Smiltenes novada pašvaldības pirmsskolas izglītības iestādēs un vispārējo izglītības iestāžu 

pirmsskolas grupās” izdošanas mērķis –precizēt bērnu reģistrācijas kārtību, proti, grozīt spēkā esošo 

saistošo noteikumu 1. un 2. pielikumu. 

https://likumi.lv/ta/id/50759-izglitibas-likums


Grozījumi spēkā esošajos saistošajos noteikumos nepieciešami, jo: 

1) atbilstoši Smiltenes novada pašvaldības domes 2024.gada 22.februāra lēmumam Nr. 122 

(protokols Nr. 3, 79.§) “Par Gaujienas pamatskolas, Ojāra Vācieša Gaujienas pamatskolas 

un Gaujienas Mūzikas un mākslas skolas reorganizāciju” ar 2024. gada 1. septembri Ojāra 

Vācieša Gaujienas pamatskola, Gaujienas pamatskola un Gaujienas Mūzikas un mākslas 

skola tiek reorganizētas par “Ojāra Vācieša Gaujienas vispārizglītojošo un mākslu 

pamatskolu (juridiskā adrese: “Gaismas”, Gaujienas pagasts, Smiltenes novads, LV-4339); 

2) atbilstoši Smiltenes novada pašvaldības domes 2024.gada 22.februāra lēmumam Nr. 123 

(protokols Nr. 3, 80.§.) “Par Variņu pamatskolas likvidāciju” ar 2024. gada 1. septembri tiek 

likvidēta un pirmsskolas izglītības programmas īstenošana tiek nodota pašvaldības iestādei 

“Palsmanes pagasta pirmsskolas izglītības iestāde” ar programmu īstenošanas vietu adresē: 

Oktobra iela 15, Variņi, Variņu pagasts, Smiltenes novads, LV-4726. 

Atbilstoši Pašvaldību likuma 46. panta trešajai daļai saistošo noteikumu projekts un tam 

pievienotais paskaidrojuma raksts tika publicēts pašvaldības oficiālajā tīmekļvietnē www. 

smiltenesnovads.lv sabiedrības viedokļa noskaidrošanai. Izsludinātajā termiņā viedokļi par saistošo 

noteikumu projektu nav saņemti. 

E.Roslosv: pēc februāra pieņemtie lēmumi. Būs 2 nedēļu apspriešana un tad nākamā domes sēdē       

jāvirza apstiprināšanai. 

I.Ērgle: aicina balsot par sagatavoto Lēmuma projektu  
 

Atklāti balsojot ar 5 balsīm (I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis, R.Vizulis, M.Zālītis) - par, pret - nav, 

atturas - nav,  

Komiteja nolemj: 

Apstiprināt un izdot saistošos noteikumus Nr.__/24 “Grozījumi Smiltenes novada pašvaldības 

domes 2022.gada 23.februāra saistošajos noteikumos Nr. 4/22 “Par bērnu reģistrācijas, 

uzņemšanas un atskaitīšanas kārtību Smiltenes novada pašvaldības pirmsskolas izglītības 

iestādēs un vispārējo izglītības iestāžu pirmsskolas grupās”” (pielikumā DVS Namejs). 

 

6. Par saistošo noteikumu "Grozījumi Smiltenes novada pašvaldības domes 2021.gada 

25.augusta saistošajos noteikumos Nr. 6 "Par līdzfinansējuma samaksas kārtību 

Smiltenes novada pašvaldības dibinātajās profesionālās ievirzes izglītības iestādēs" 

projekta apstiprināšanu un saistošo noteikumu izdošanu  
 Ziņo Edgars Roslovs  

Ir sagatavots Lēmuma projekts, kas pievienots DVS Namejs: 

Smiltenes novada pašvaldības dome 2021.gada 25.augustā apstiprināja un izdeva  saistošos 

noteikumus Nr.6 “Par līdzfinansējuma samaksas kārtību Smiltenes novada pašvaldības dibinātajās 

profesionālās ievirzes izglītības iestādēs” (turpmāk – saistošie noteikumi). 

Saskaņā ar Smiltenes novada pašvaldības domes 2024.gada 22.februāra  lēmumu Nr. 122 “Par 

Gaujienas pamatskolas, Ojāra Vācieša Gaujienas pamatskolas un Gaujienas Mūzikas un mākslas 

skolas reorganizāciju”, reorganizējot Smiltenes novada pašvaldības izglītības iestādes - Ojāra 

Vācieša Gaujienas pamatskola, Gaujienas pamatskola un Gaujienas Mūzikas un mākslas skola 

reorganizācija, tās tika apvienotas, un uz reorganizējamo skolu bāzes izveidota izglītības iestāde – 

Ojāra Vācieša Gaujienas vispārizglītojošā un mākslu pamatskola. 

Saistošo noteikumu mērķis ir aktualizēt Smiltenes novada pašvaldības dibināto profesionālās 

ievirzes izglītības iestāžu nosaukumus atbilstoši veiktajai izglītības iestāžu reorganizācijai 

Saskaņā ar Pašvaldību likuma (turpmāk – Likums) 4.panta pirmās daļas 4.punktu, viena no 

pašvaldības autonomajām funkcijām ir gādāt par iedzīvotāju izglītību. 

Izglītības likuma 12.panta otrā prim pants noteic, ka pašvaldība saistošajos noteikumos var 

paredzēt daļēju maksu kā līdzfinansējumu par izglītības ieguvi pašvaldības dibinātajās profesionālās 

ievirzes izglītības iestādēs. 



Likuma 44.panta pirmā daļa noteic, ka pašvaldības dome atbilstoši likumā vai Ministru 

kabineta noteikumos ietvertam pilnvarojumam izdod saistošos noteikumus.  
 

E.Rolsovs. Tika skatīts jūlijā.  

M.Rungulis: šie grozījumi uz domes sēdi, jo sabiedriskā apspriešana beidzās 2.augustā. 

I.Ērgle: aicina balsot par sagatavoto Lēmuma projektu  
 

Atklāti balsojot ar 5 balsīm (I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis, R.Vizulis, M.Zālītis) - par, pret - nav, 

atturas - nav,  

Komiteja nolemj: 

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt apstiprināšanai domes sēdē: 

Apstiprināt saistošo noteikumu Nr.____/24 “Grozījumi Smiltenes novada pašvaldības domes 

2021. gada 25.augusta saistošajos noteikumos Nr. 6 “Par līdzfinansējuma samaksas kārtību 

Smiltenes novada pašvaldības dibinātajās profesionālās ievirzes izglītības iestādēs”” projektu 

(pielikumā DVS Namejs). 
 

7. Par strukturālām pārmaiņām un izmaiņām amatu katalogā kultūras nozarē 
 Ziņo Velga Mālkalne  

Sēdes materiāliem DVS Namejs pievienots iespējamo izmaiņu scenārijs  

V.Mālkalne par savām sajūtām. Nav gatava virzīt šos lēmumus apstiprināšanai. Šis nav labas     

pārvaldības princips kā vadītājai. 

                    Par MK noteikumiem, kur noteikts, kādas funkcijas jānodrošina. 

                    Ir sagatavoti visi nozaru likumi. Par veicamām funkcijām un uzdevumiem. 

                    Par kultūras nozares darbiniekiem, kas nav pārfinansēti. Šis ir ārprāta krīzes budžets. 

                    Darbs nav jāveic kā misija.  

                    Nav kultūras attīstības vīzijas. Sagaida to no deputātiem.  

                    Ko finansiāli iegūstam no šādām izmaiņām? 

 V.Mālkalnei, kā vadītājai. ir svarīgi, ka darbu veicam kvalitatīvi. 

Vienīgi piekrīt par 2 kultūras centriem. 

Pazaudēt darbiniekus, kas ir kvalificēti, var ātri. 

Par Drustu muzeju. Saredz, ka tas var pāriet uz Drustu Tautas nama telpām un tur īstenot šīs 

funkcijas. 

Par Gaujienas Anniņām. Ēka nav ekspluatējama turpmāk. Muzejam ir jābūt pieejamam visu gadu. 

Par tūrismu. Kamēr nesaprot, kas ir tūrisma uzdevums [..], šobrīd ir 4 darbinieki. Varbūt kaut ko 

nevajag darīt? 

V.Mālkalne iesaka šo laiku izmantot kā diskusiju. 

E.Avotiņš, kā viens no tiem, kas iesaistīts šajā reformā, štatu vietu samazināšanā. 

                 Saspiešanās būs neizbēgami. Galvenais ir pakalpojumu pieejamība.  

                 Kritiski trūkst resursu. Būs jāmeklē veidi, kā iegūt resursus. 

Gribam, lai funkcija tiek nodrošināta, ir cieņpilns atalgojums. Nevaram to atļauties. 

[..] Atvainojas nozares pārstāvjiem. Ietaupījums būtu 6500 EUR, vēl no citurienes, kas tiks lemts 

komitejā, būtu ietaupījums. 

Galvenais, ka nezaudējam šo pakalpojumu. 

V.Mālkalne: nevarēsim izpildīt visas šīs funkcijas. Atsevišķos punktos bibliotēka ir vienīgā vieta, 

kur cilvēks var atnākt, kā pie pašvaldības. 

                      Vai apzināmies, ka ar šiem lēmumiem samazinām pakalpojuma kvalitāti? 

M.Zālītis jautā par Anniņām Gaujienā. 

V.Mālkalne sniedz atbildi. 

M.Zālītis: Telpu var atrast. Jo mazāk ēku, ko uzturēt, jo pašvaldībai labāk. 

A.Harju: saka paldies Velgai par paveikto. Smagākās sarunas ir ar darbiniekiem. 



               Par Kultūras ministrijā runāto. Par līdzmaksājuma principu. Par domāto valstiskā līmenī. 

               Par iespējamo reģionālo konferenci Smiltenē. 

               Pa to, ko veic bibliotēkas darbinieks. 

A.Lapiņš: par paveikto pagājušā gadā. Ne tikai par kultūras jomu. 

                 Mēģināts sastrukturizēt atbilstoši līmeņiem. Ir funkcijas, kas ir jāveic. 

                 Bibliotēku vadītāju – klientu apkalpošanas speciālistu izveide. Būtu viens darba līgums.                          

Veicamie darba pienākumi uzskaitīti kopā. 

                 [..] 

Varam mazināt uzturēšanas izmaksas, koncentrējot maksimāli visus pašvaldības pakalpojumus 

vienā ēkā. 

Pieaug pienākumi, bet pieaug arī atalgojums. 

Kultūras nami, tautas nami. Par līmeņiem. Par sagatavoto tabuliņu. Uz 2 mazākiem namiem ir viens 

vadītājs. 

Risinājumi ir meklēti kopā ar pagastu pārvaldniekiem. 

O.Putrālis: daudz var piekrist. Būs jāiet cauri pilnīgi visiem štatiem visās nodaļās, visās pārvaldēs. 

                  Runa nav par attīstību, bet par izdzīvošanu. 

                  Piekrīt šim scenārijam. 

E.Avotiņš: par O.Putrāļa teikto “esam vieni no pēdējiem”. Uz kādiem datiem O.Putrālis balstās? 

O.Putrālis: publiska informācija. Vieni no beidzamiem, kas kaut ko tagad dara. 

E.Avotiņš: mūsu administrācijas izmaksas ir vienas no zemākajām pēc VARAM datiem. 

O.Putrālis: tās jau nav vienīgās izmaksas pašvaldībām.  Vēl ir attīstības projekti, kas ir jāsamazina. 

E.Avotiņš iesaka O.Putrālim piebremzēt ar šo demagoģiju  

I.Ērgle: saprot, ka neviena no pārvaldēm nevēlas veikt šīs izmaiņas. Par esošo situāciju. Jācenšas tai 

tikt cauri. [..] 

E.Raginskis: par V.Mālkalnes teikto, kad lūdza paust deputātu viedokli par kultūras jomu, par tās 

paveicamo. 

                      Par Likumiem, ko pārzin. Nosauc tos. 

                      Par O.Putrāļa pieminēto “kara ekonomiku”.  

                       Nedrīkstam nepildīt likumus, kuru ietvaros darbojamies. [..] 

                       Deputāti ir savu vēlētāju priekšā atbildīgi. Lūdz pakonsultēties ar iedzīvotāju   

padomēm. 

                      Jautā O.Putrālim, vai arī kultūras jomā pašvaldība ir pēdējie, kas kaut ko dara? 

O.Putrālis sniedz atbildi. 

E.Raginskis: par aptaujātiem 20 novadiem (no 36 novadiem), lai saprastu, kāda ir situācija, kultūras 

un tūrisma jomā. 

                      Par Valmieru, par Cēsīm. Par darbinieku skaitu kultūras jomā citos novados. Sauc 

skaitļus. 

                      [..]  

                       Priecātos par deputātu iesaisti kultūras funkciju precizēšanā. 

I.Ērgle: nav redzams, no kurām funkcijām atsakāmies, ja tiek veiktas šīs izmaiņas. 

E.Raginskis izsaka viedokli. No deputātiem saņem atsevišķas norādes, kā vajadzētu rīkoties, it kā 

kultūras darbinieki nebūtu eksperti savā jomā. 

I.Ērgle: vai ir kāds dokuments, ko neredzam? Nav skaidrs par šīm funkcijām. 

V.Mālkalne: ir plāns, kādas funkcijas esam apņēmušies veikt. 

O.Putrālis: deputāti nav iekšā tai drēbē, kā paši darbinieki, kas vislabāk zin šīs funkcijas, kas jāveic. 

[..] 

E.Avotiņš: ir iedots finanšu rāmis. Izejot no tā, jānāk un jāsaka, ko dara par 30%, ko par 40% un 

tamlīdzīgi. [..] 

I.Mežule: par bibliotēkas funkcijām. Pamatpakalpojums – grāmatu izsniegšana/ saņemšana. 

                Pagastos meitenes dara visu. Saredz, ka paliek šādi. 



                8.gadu ir kā vadītāja, visu laiku ir kādas pārmaiņas. Cer, ka šis novedīs pie kādas       

attīstības. 

                 Spēks ir mūsu darbinieki, kas strādā ar iedzīvotājiem. 

                 Klientu apkalpošanas centrs (KAC) ir klāt pie bibliotēkas, tas ir atbalstāms. Lielākās 

bažas ir par lietvedību. Bibliotēku darbiniekiem ir pilnas slodzes. 

                 Par Vidagas bibliotēku, kur noslodze ir 0,9. Kas notiek, ja pieliek klāt lietvedi? Iesaka 

skatīties un izņēmumus tomēr izdarīt. 

A.Lapiņš: lielākoties visi lietveži ir ar daļslodzi. Tā vēl saruks. Arī kaimiņos redz līdzīgas 

tendences. 

I.Miķe: Par 2 muzejiem, kam iespējams ir jāmaina telpas. Muzejs ir reprezentatīva iestāde. [..] 

             Par muzeju kvalitāti, no kā tā ir atkarīga. 

              Lūdz ņemt vērā, ka tam ir jābūt mūsdienīgam piedāvājumam. 

A.Harju: Par Pašvaldību likumu, kas tur noteikts, kādas funkcijas jānodrošina.[..] Par izklaides 

funkciju, ko varētu nodot privātam sektoram. Min piemēru, kā ir Alūksnē. 

                 Par metodisko darbu kultūras jomā. 

E.Raginskis: par pārvaldes ietvaros izveidoto plānu, lai taupītu resursus. [..]  

                    Aicina iepazīties ar datiem par ienākumu izdevumu procentuālo attiecību pašvaldības 

kultūras iestādēs. Virkne tautas namu, kultūras namu jau ir pārpildījuši budžetu. [..] Ja 

tiks noteikts, ka nedrīkst organizēt “x” daudzuma pasākumus, tad pašvaldības budžetā 

neienāks konkrēts finanšu apjoms. [..] Mīts, ka kultūra tikai tērē un kultūra nav 

nepieciešama, tas neatbilst patiesībai.[..] Paļauties uz to, ka kāds privātais producents 

nodrošinās visu kultūras piedāvājumu, nav reālistiski. Kultūra nenozīmē tikai izklaidi. 

I.Ērgle: Kultūra ir nepieciešama. [..] Jāvienojas, ko darām, ko nē saistībā ar šīm funkcijām. Ko dara, 

ko nedara un kādā apjomā. Aicina nākt kopā un vienoties, kā saredzam šos kultūras 

pakalpojumus.[..] 

             Kopīgi jāvirzās uz priekšu. Aicina balsot par izmaiņām amatu katalogā. 

O.Putrālis: Par darba sapulcē runāto, konkrētāk – par Brantiem. Vieta ir saglabāta šobrīd. Ja 

teritorija paplašinās, tad to neparedzam vairs.[..]  

I.Ērgle: Branti ies roku rokā kopā ar apvienošanu pie pilsētas. 

A.Lapiņš: Pilsētas teritorijas robeža mainīsies. Pagastā ir jāpaliek vismaz vienai pakalpojuma 

sniegšanas vietai. 

O.Putrālis: Par situāciju ar Grundzāli. Reorganizācijas rezultātā resursi vēl tiek palielināti.[..] 

A.Lapiņš: Tā ir pagasta pārvalde, kur bibliotekārs un KAC ir jau sabalansēts. 

                Visur paredzēts ievērot līdzīgu principu. 

O.Putrālis uzdod jautājumu. 

A.Lapiņš sniedz atbildi, pieminot Raunas un Apes bibliotēku.[..] 

E.Avotiņš: par struktūras veidošanu. Ko sagaida. Par bibliotekāru, par lietvedi pagastā. [..] 

I.Mežule: jau ikdienā var redzēt, ka nevar nodalīt tās slodzes, kas ir uzrakstītas uz papīra. [..] 

O.Putrālis: dažādos pagastos ir dažāds iedzīvotāju - pakalpojumu pieprasītāju skaits. 

A.Lapiņš sniedz skaidrojumu par pagastiem. Palsmane, Bilskas pagasts. 

A.Harju: par Grundzāli, kāpēc ir pielīdzināts. Tas būtu taisnīgi, ka visi veic vienādu darbu.[..] Par 

Brantiem. Cilvēki grib, lai arī tur notiek kultūras pasākumi. 

I.Mežule jautā par Palsmanes bibliotēku. Kā tur paliek? Vai tur ir slodze? 

                Visi skata sagatavoto materiālu, kas pievienots sēdes materiāliem DVS Namejs. 

A.Lapiņš: vienīgais paliek ar 7. mēnešalgu grupu. Citur ir 8.[..] 

M.Rungulis: tikai pēc noslodzes. 

I.Mežule: tur ir aktīvs bibliotekāra darbs. Ir skola  bērnudārzs klāt. 

E.Avotiņš: citur arī ir tā, ka ir izglītības iestādes. 

A.Lapiņš: lietvedis apkalpos arī skolu un pirmsskolu, veidojas pilna slodze. 

Debates: I.Mežule, I.Ērgle, A.Lapiņš , E.Avotiņš 



I.Ērgle: jāprecizē līdz Finanšu un attīstības jautājumu pastāvīgās komitejas sēdei. Sagatavot 

Lēmuma projektu. 

                 Aicina konceptuāli balsot un virzīt uz Finanšu un attīstības jautājumu pastāvīgās 

komitejas sēdi 
 

Atklāti balsojot ar 5 balsīm (I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis, R.Vizulis, M.Zālītis) - par, pret - nav, 

atturas - nav,  

Komiteja nolemj: 

Sagatavotu Lēmuma projektu virzīt izskatīšanai Finanšu un attīstības jautājumu pastāvīgās 

komitejas sēdē. 
 

E.Avotiņš: Pašvaldība kopumā ir sarežģītā situācijā. Nedarot neko, varam nonākt pie situācijas, ka 

nevaram izmaksāt arī šīs algas pašvaldības darbiniekiem.[..] Šis nav pēdējais sarežģītais 

lēmums, kas jāpieņem. Nevaram rīkoties kā savādāk. 

V.Mālkalne: svarīgi visiem būt vienā pusē, tiekoties ar iedzīvotājiem. 

I.Mežule piekrīt. Iedzīvotāji gaida vairāk no bibliotēkas darbiniekiem.[..]Nevarēsim nodrošināt to. 

E.Avotiņš: izsaka cerību, ka jaunais ievēlētais priekšsēdētājs arī būs ar šādu pat viedokli.[..] Tic, ka 

pašvaldības vadība piedalīsies diskusijās ar iedzīvotājiem un skaidros, kāpēc mēs esam 

šādu lēmumu pieņemšanas priekšā. 

E.Raginskis izsaka viedokli. Visiem kopā ir reāli slikti šobrīd. Aicina deputātus būt koleģiāliem, kad 

būs kāds nepatīkams lēmums jāpaziņo saviem darbiniekiem, kas nav pašu ieplānots, bet 

ir noticis visiem kopā. [..] 
 

8. Par izmaiņām Smiltenes novada pašvaldības Licencēšanas komisijas sastāvā 
 Ziņo Andris Lapiņš  

Licencēšanas komisiju pamet 2 locekļi. 

Ir sagatavots Lēmuma projekts, kas pievienots DVS Namejs: 

Smiltenes novada pašvaldības dome 2021.gada 29.decembrī ar lēmumu Nr. 414 (protokols 

Nr. Nr.16, 49.§.) izveidoja Smiltenes novada pašvaldības Licencēšanas komisiju un apstiprināja 

nolikumu Nr. 69/21 “Smiltenes novada pašvaldības Licencēšanas komisijas nolikums” (turpmāk – 

Nolikums). 

Smiltenes novada pašvaldības domē (turpmāk – Pašvaldība) 2024. gada 26. jūlijā saņemts 

Edgara Avotiņa iesniegums (Pašvaldības lietvedībā reģistrēts  Nr. SNP/24/211), kurā lūdz viņu 

atbrīvot no Licencēšanas komisijas amata pienākumu pildīšanas. 

Atbilstoši Nolikuma 28.punktam, Komisijas locekļus no amata pienākumu pildīšanas atbrīvo 

ar Domes lēmumu un, ievēlot citu personu atbrīvotā Komisijas locekļa vietā, Dome apstiprina 

Komisijas sastāva izmaiņas. 

Atbilstoši Pašvaldību likuma 10.panta pirmās daļas 13.punktam, pašvaldības dome var 

izskatīt jebkuru jautājumu, kas ir attiecīgās pašvaldības pārziņā, turklāt tikai dome var noteikt 

kārtību, kādā tiek iecelti vai ievēlēti pašvaldības pārstāvji citu publisku personu izveidotajās vai 

pašvaldības un citu publisku personu kopīgajās komitejās, komisijās, konsultatīvajās padomēs un 

darba grupās. 
 

I.Ērgle: aicina balsot par sagatavoto Lēmuma projektu  
 

Atklāti balsojot ar 5 balsīm (I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis, R.Vizulis, M.Zālītis) - par, pret - nav, 

atturas - nav,  

Komiteja nolemj: 

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt izskatīšanai Domes sēdē: 

1. Izslēgt no Smiltenes novada pašvaldības Licencēšanas komisijas Edgaru Avotiņu. 

2. Ievēlēt Smiltenes novada pašvaldības Licencēšanas komisijas sastāvā Astrīdu Harju. 



 

9. Par izmaiņām Smiltenes novada pašvaldības Licencēšanas komisijas sastāvā (M.Ulāns) 
 Ziņo Andris Lapiņš  

Ir sagatavots Lēmuma projekts, kas pievienots DVS Namejs: 

Smiltenes novada pašvaldības dome 2021.gada 29.decembrī ar lēmumu Nr. 414 (protokols 

Nr.16, 49.§.) izveidoja Smiltenes novada pašvaldības Licencēšanas komisiju un apstiprināja 

nolikumu Nr. 69/21 “Smiltenes novada pašvaldības Licencēšanas komisijas nolikums” (turpmāk – 

Nolikums). 

Smiltenes novada pašvaldības domē (turpmāk – Pašvaldība) 2024.gada 9.augustā saņemts 

Mārtiņa Ulāna iesniegums (Pašvaldības lietvedībā reģistrēts  Nr. SNP/24/231), kurā lūdz viņu 

atbrīvot no Licencēšanas komisijas amata pienākumu pildīšanas. 

Atbilstoši Nolikuma 28.punktam, Komisijas locekļus no amata pienākumu pildīšanas atbrīvo 

ar Domes lēmumu un, ievēlot citu personu atbrīvotā Komisijas locekļa vietā, Dome apstiprina 

Komisijas sastāva izmaiņas. 

Atbilstoši Pašvaldību likuma 10. panta pirmās daļas 13. punktam, pašvaldības dome var 

izskatīt jebkuru jautājumu, kas ir attiecīgās pašvaldības pārziņā, turklāt tikai dome var noteikt 

kārtību, kādā tiek iecelti vai ievēlēti pašvaldības pārstāvji citu publisku personu izveidotajās vai 

pašvaldības un citu publisku personu kopīgajās komitejās, komisijās, konsultatīvajās padomēs un 

darba grupās. 

A.Lapiņš: Jāizvirza jauns komisijas loceklis. 

                 Neviens nepiesakās. 

E.Avotiņš: darbs ar jurista jau sagatavotu dokumentu.  Varbūt var komisija būt mazākā sastāvā? 

I.Ērgle: varbūt var Nolikumā samazināt komisijas locekļu skaitu? 

M.Rungulis: lēmums ir jāpieņem, Mārtiņš ir jāatbrīvo. 

                     Finanšu un attīstības jautājumu pastāvīgās komitejas sēdē būs vēl dažas komisijas, kur 

būs nepieciešams jauns komisijas loceklis. Iesaka to apdomāt līdz komitejas sēdei. 

I.Ērgle: aicina balsot par sagatavoto Lēmuma projektu  
 

Atklāti balsojot ar 5 balsīm (I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis, R.Vizulis, M.Zālītis) - par, pret - nav, 

atturas - nav,  

Komiteja nolemj: 

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt izskatīšanai Domes sēdē: 

Izslēgt no Smiltenes novada pašvaldības Licencēšanas komisijas Mārtiņu Ulānu. 

 
 

Sēde slēgta plkst.16.09 
 

Sēdi vadīja 

Izglītības, kultūras un sporta jautājumu  

pastāvīgās komitejas priekšsēdētāja                                       Inga Ērgle 
 

Sēdi protokolēja      Ilze Oginska  

 


